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Folketingets Sundhedsudvalg 

Folketingets Sundhedsudvalg har d. 14. februar 2024 stillet følgende 

spørgsmål nr. 313 (alm. del) til social- og boligministeren, som hermed 

besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DD). 

Spørgsmål nr. 313: 

”Hvor mange ansatte arbejder i Psykolognævnet med behandling af 

autorisationsansøgninger, og vurderer ministeren, at antallet tilstrækkeligt til at 

sikre en rettidig sagsbehandling?” 

 

Svar: 
Social-, Bolig- og Ældreministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet 
indhentet en udtalelse fra Ankestyrelsen. 
 
Ankestyrelsen har oplyst, at der i perioden 2020-2022 blev tilført sekretariatet for 
Psykolognævnet flere ressourcer end bevillingen og gebyrindtægterne i sig selv 
gav mulighed for, svarende til, at samlet 4-6 årsværk arbejdede i sekretariatet i 
denne periode. 
 
Ankestyrelsen har derudover oplyst, at der aktuelt er fire årsværk i 
Psykolognævnets sekretariat. De fire årsværk får bistand af to til tre studenter, 
som hver arbejder 15 timer om ugen svarende til 0,8-1,2 årsværk. Omkring en 
fjerdedel af sekretariatets ressourcer anvendes aktuelt til behandling af 
autorisationssager. 
 
Psykolognævnets behandling af autorisationsansøgninger er gebyrfinansieret, 
hvorfor ressourcerne, der afsættes til opgaven, hænger sammen med de 
gebyrindtægter, der indhentes af nævnet. Ankestyrelsen vurderer løbende 
ressourcebehovet i Psykolognævnets sekretariat samt behovet for at justere 
gebyrsatsen, således at sagsbehandlingen er omkostningsdækket. 

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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